
Forretningsudvalgsmøde mandag den 30. oktober 2023 kl. 19.30
Sted: Højbyvej 1, 8462 Harlev J

Deltagere: Per Henrik Thygesen, Nina Overgaard, Sol Strømbo Hansen, Merethe Jelsbak 
Raundahl, Helene Juul Munch, Søren R.W. Danielsen

Afbud: Carsten Dam Hyldal, Marie Hastrup Sørensen

Referat med kursiv 

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Orientering fra formanden
2.1.1 Den 4. oktober: Idrætssamvirket Aarhus afholder temaaften 

om idrætsforældres engagement og forældrene som en 
ressource i foreningerne. Kort orientering herom. 

2.1.2 Formandsmøde for fællesrådene torsdag den 11. januar kl. 
17-20. MJR deltager. 

3. Punkter til drøftelse: 
3.1.1 Invitation til at deltage i den digitale dialog om 

samarbejdsaftalen, som en del af Ny Aarhusmodel for 
Borgerinddragelse. Mail sendt til jer den 27. oktober. Vi kan 
videresende til 1-10 valgfrie medlemmer af fællesrådet, som 
vi mener vil have interesse i at deltage i den digitale dialog. 
Drøftelse om anvendelsen af mulighederne internt i FR og hos 
vores medlemmer. Sendes til alle medlemmer og afventer 
tilbagemeldinger fra interesserede deltagere. MJR sender ud. 
Fællesrådsseminar den 7. marts på Aarhus Rådhus.    

3.1.2 Økonomi og dialog med Nordea om opdatering af 
foreningsoplysninger. Status og næste skridt. MJR tager den 
videre dialog med Nordea med henblik på snarlig opdatering.  

3.1.3 Kaj Sommer stopper som kasserer til næste 
generalforsamling. Hvad gør vi? Vi ser først til 
regnskabskyndige i vores lokalområde eller overvejer 
muligheden for at se ind i eksterne løsninger. Sol skriver til 
mulige kandidater for at forhøre om det har interesse. Nævnt 
ved mødet som mulige kandidater: Berit Hegelund, Torben 
Overgaard og Claus Fraussing Nielsen.   

4. Kommunikation og PR
4.1 Hvordan aktiverer vi indholdet i Paraplyen på andre platforme? Tilføjes til 

dagsorden for næste redaktionsmøde (Helene) 

Harlev 30. oktober 2023



4.2 Paraplyen, deadline den 30.oktober. Udkommer den 25. november. Noget der 
skal med på falderebet? Turforslag: Hertha levefællesskab (ved Herskind) Sol 
laver kort og Helene skriver kort tekst.   

4.3 Vi har den 5. oktober indsendt høringssvar til Ny politik for Borgerservice og 
Biblioteker i Aarhus Kommune. 

5. Byudvikling, natur og miljø
5.1 Stiforbindelse bag om Harlev Mølle, Syd v. Merethe. 

5.1.1 Der blev afholdt møde mellem Aarhus Kommune, Gl. Harlev 
Borgerforening, Menighedsrådet og Harlev Fællesråd om en 
mulig stiforbindelse bagom Harlev Mølle. Der blev drøftet 
potentialer for rekreativ forbindelse om møllen samt trafikale 
udfordringer. Status ved MJR. Der er et stort 
udviklingspotentiale omkring møllen, men der er mange 
interesser, der skal gå op.    

5.2 Jordbunker ved Gl. Harlev - Status
5.2.1 Status ved Carsten. Carsten følger op.  

5.3 Mødested i Harlev
5.3.1 Er orienteret om, at Jesper Holmberg og Jesper Rabes Laursen 

afholder koordineringsmøde den 30. oktober med Grønne 
Område, Mobilitet og Byrum mhb. at få et samlet overblik over 
de forskellige fokusområder i deres afdelinger, forud for en 
videre dialog med jer om et grønt mødested i Harlev. Hans 
Overgaard er vi også med i dialogen. Afventer svar for næste 
skridt i processen fra Aarhus Kommune. Vær opmærksom på 
øvrige erhvervsdrivende i bymidten og deres inddragelse.   

6. Infrastruktur og erhverv
6.1 Byudvikling øst for Stillingvej og Erhvervsparken. Opsamling på møde vedr. 

borgerinddragelse på helhedsplanen. Henvendelse fra Maja og Rikke. De er 
usikre på borgerinddragelsesprocessen. De overvejer, om vi skal være mere 
intensiv til stede i form at et lokalt bykontor og eventuel køre en digital proces 
over en længere periode, hvor flere har mulighed for at deltage uden 
nødvendigvis at være til stede på et bestemt tidspunkt. De vil gerne mødes 
med os, når stedslæsningen ligger færdig – forventeligt medio november. MJR 
svarer, at vi gerne ser deres udspil til den gode borgerinddragelsesproces. 

6.2 Den seneste opdatering på togstrækningen mellem Silkeborg og Aarhus. Per 
har talt med Jens Meilvang, som er transportordfører for Liberal Alliance og er 
med i Transportudvalget. De har været rundt for at vurdere linjeføring samt 
togstationer, men der er endnu ikke besluttet, om vi får et stop i 
Harlev/Framlev. Hans vurdering er, at hvis togstrækningen bliver et spor, er 
sandsynligheden for et stop i Harlev meget minimal. Men Transportudvalget 
kommer med en foreløbig rapport om ca. 3 mdr., hvor der vil blive mere 
uddybet. Der er ønske om 2 spor fra kommunerne, hvilket vil koste ca. 1 mia. 
ekstra, men de penge er endnu ikke bevilget. Bliver pengene bevilget til 2 
spor, vil der med stor sandsynlighed blive et stop i Harlev/Framlev. Hvis vi 
ønsker at lægge pres på en evt. togstation i Harlev/Framlev samt linjeføring 
skal der skrives til Transportudvalget´s sekretær. Forventet opfølgning 
indenfor 3 måneder. Per modtager mailadresser fra kontakt.

7. Fællesskaber på tværs / fællesskabets by 
7.1 Dialog med Aarhus Kommune mhb. muligt samarbejde om opkvalificering af 

Klubhuset, der også kan komme dagtilbuddet til gavn. Status v. Merethe. 
Mette Folmer fra Dagtilbuddet inviteres herud med henblik på at se på 



mulighederne for en opkvalificering af Klubhuset (Niels-Peter, styregruppen 
har fået Mettes kontaktoplysninger med henblik på invitation).     

 
7.2 Kommende arrangementer: 

7.2.1 Den 4. december: Foredrag med Clement Kjærsgaard. Udkast 
til invitation er udarbejdet. Status på arrangementet ved 
Helene (Marie/Merethe) 

8. Eventuelt
8.1 Prioritering af anlægsønsker på dagsorden til næste møde


